
 
Rotterdam, 27 maart 2025 
 
 
Geachte leden van de commissie ZWCS, 
 
Op 2 april bespreekt u de evaluatie van het Actieplan Buitenslapers. De Pauluskerk wordt genoemd in 
de bijbehorende brief van wethouder Buijt en stadsmarinier Siermans. Via deze brief wil ik daarop 
reageren.  
 
De brief van wethouder Buijt en stadsmarinier Siermans vermeldt dat de overlast van dakloze 
buitenslapers in de omgeving van de Pauluskerk niet is afgenomen. Dit ondanks diverse pogingen om 
de overlast te verminderen. Het is juist dat er veel dakloze buitenslapers bij de Pauluskerk 
aankloppen voor hulp, en dat sommigen van hen overlast veroorzaken.  
 
De belangrijkste reden daarvoor is dat deze stadsbewoners nergens anders terecht kunnen. Het gaat 
zeker niet alleen om dakloze EU-migranten, maar ook om geboren Rotterdammers. Zij worden 
regelmatig door andere, publiek gefinancierde instanties in Rotterdam naar de Pauluskerk gestuurd. 
In onze optiek legt dit een zekere kwetsbaarheid bloot in het functioneren van het huidige zorg- en 
opvangsysteem. De Pauluskerk en haar buurtbewoners hebben dan ook hetzelfde belang: betere 
zorg- en opvangvoorzieningen, zodat de problematiek op straat verdwijnt.  
 
U gaat het hebben over het Actieplan Buitenslapers en de bijbehorende opvangvoorziening voor 
dakloze EU-migranten. We hebben het effect van deze voorziening in de Pauluskerk gemerkt. Het 
aantal dakloze buitenslapers is de afgelopen jaren flink gegroeid. Deze groei is sinds de zomer van 
2024 enigszins afgevlakt. Wij denken dat dit te maken heeft met de nieuwe opvangvoorziening voor 
dakloze EU-migranten. Een afname zien wij nog niet.  
 
Het Actieplan Buitenslapers is dus een zinvolle innovatie gebleken. Maar het is geen oplossing voor 
de problematiek van álle dakloze buitenslapers in Rotterdam. Wie de overlast van dakloze 
buitenslapers wil doen verdwijnen, staat meer te doen dan een kortlopend actieplan dat alleen op 
dakloze EU-migranten is gericht. De groep dakloze buitenslapers is divers, en de toegang tot de WMO 
is omkleed met regels en voorwaarden. Er is nog werk te doen.  
 
Wat de overlast in de omgeving van de Pauluskerk betreft wil ik u verzekeren dat wij ons inzetten om 
die zoveel mogelijk te beperken. We spreken onze bezoekers aan op hun gedrag en kijken om naar 
de omgeving van de kerk. We nodigen onze buren uit en gaan met hen in gesprek. Samen met een 
aantal buurtbewoners en buurtgroepen zelf blijven we ons hard maken voor een prettige en veilige 
leefomgeving voor iedereen. Daarvoor staan er de komende tijd verschillende activiteiten op touw. 
Waar nodig werken we samen met politie en handhaving.  
 
Naar aanleiding van de recente berichtgeving in het AD hebben we tevens contact opgenomen met 
de wethouder, om te verkennen of we gezamenlijk tot nadere maatregelen kunnen komen. De proef 
met sociale beveiligers in de omgeving van de Pauluskerk is helaas door de gemeente stopgezet. 
Elders heeft dit goed gewerkt. We zouden hier graag op voortborduren.  
 
Met vriendelijke groet, 

 
Ds. Martijn van Leerdam, predikant-directeur 


